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I. Åben - Optageliste til dagpleje/daginstitutioner
Sagsnr: 06/102 
Sagsansvarlig: contan
J. nr.: 16.06.01
Sagen afgøres i: Skole-, social- og sundhedsudvalget 
Fraværende:
Afbud: Jens Timm Jensen

Sagsfremstilling
Til efterretning
Forvaltningen fremlægger optageliste pr. april 2006 samt intern prognose vedr. ind- og 
udmeldelser i vuggestue + børnehave.

Bilag

- 15976 Åben april md. 2006

- 15977 Åben prognose apr. 2006

Indstilling
At optagelisterne samt prognose tages til efterretning
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Beslutning i Skole-, social- og sundhedsudvalget den 28-03-2006
Ovennævnte er taget til efterretning.

2. Åben - Klub 200
Sagsnr: 06/113 
Sagsansvarlig: kirnoe 
J.nr.: 16.06.09
Sagen afgøres i: Skole-, social- og sundhedsudvalget 
Fraværende:
Afbud: Jens Timm Jensen

Sagsfremstilling
Til orientering
Teknisk forvaltning har i skrivelse d. 10. marts 06 beskrevet de 3 hovedproblemer I klub 
200. Sikkerhedsudvalget hard. 6. marts 06 behandlet Brandtilsynets rapport ( 15.12.06), 
samt skrivelse fra Center for arbejdsmiljøudvikling ApS ( 14.02.06) som har foretaget 
målinger af kuldioxid i Klub 200.
Sikkerhedsudvalget har besluttet at nedsætte en arbejdsgruppe, som skal vurderer de tiltag 
som skal gennemføres.
På nuværende tidspunkt er der 82 indskrevne børn i Klub 200.
Kommende 7. klasses elever som er 18 børn udskrives i løbet af sommeren.
I flg. opgørelse over kommende 4. klasse, forventer vi at 45 børn skal tilbydes plads i Klub 
200. På baggrund af ovenstående vil undertegnede snarest indkalde John Overgaard og 
Wisti R. for at vurdere de tiltag der skal gennemføres for at tilvejebringe fornuftige indeklima 
-og flugtvejsforhold i klubben.

Bilag

- 16309 Åben Skrivelse fra Teknisk forvaltning

Indstilling
At ovennævnte tages til efterretning.

Beslutning i Skole-, social- og sundhedsudvalget den 28-03-2006
Ovennævnte er taget til efterretning.

3. Åben - Sagen vedrørende asylcentret
Sagsnr: 06/621 
Sagsansvarlig: kirnoe 
J.nr.: 87.07.00
Sagen afgøres i: Skole-, social- og sundhedsudvalget
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Fraværende:
Afbud: Jens Timm Jensen

Sagsfremstilling
Økonomiudvalget godkendte på møde den 7. februar 2006, at asylcentret kunne erhverves. 
Efterfølgende har sammenlægningsudvalget på møde den 9. februar godkendt denne 
beslutning.
På temadrøftelse efter byrådsmødet den 22. februar var man enige om, at sagen skulle 
oversendes til miljø- og tekniskudvalget til drøftelse, af til hvilke formål asylcentrets 
bygninger kunne anvendes lovligt.
Økonomiudvalget besluttede på sit møde den 14. marts 2006, bl.a. at der skal afholdes 
temadag den 22. marts 2006 kl. 15.00 - 17.30 med det formål at få belyst, hvilke 
områder/aktiviteter, der mest hensigtsmæssigt kan placeres på asylcentret.
Det udleverede materiale i forbindelse med temadagen bedes medtaget til mødet.

Indstilling
at sagen drøftes.

Beslutning i Skole-, social- og sundhedsudvalget den 28-03-2006
sagen drøftet.

4. Åben - Den inkluderende skole
Sagsnr: 06/93 
Sagsansvarlig: conhau 
J.nr.: 17.00.00
Sagen afgøres i: Skole-, social- og sundhedsudvalget 
Fraværende:
Afbud: Jens Timm Jensen

Sagsfremstilling
Skoleledergruppens oplæg til "Den inkluderende skole i Skibby Kommune" har været 
udsendt i høring og følgende har indsendt høringssvar:
Marbækskolens skolebestyrelse 
Skuldelev skoles skolebestyrelse 
Ferslev skoles skolebestyrelse 
Ferslev skoles pædagogiske råd 
Familiehusets skolegruppe 
Danmarks Lærerforening, Kreds 37 
Dagtilbudsområdet 
Børne- og ungeafdelingen

Høring



Dagsorden Side 5 af 16

Der er i høringssvarene adskillige konstruktive forslag til ændringer/udvidelser af oplægget. 
Disse fremgår af de vedlagte bilag.

Vurdering
Da målene er opsat for perioden 2006-2007 skal ambitionsniveauet afvejes med 
tidshorisonten og det faktum, at vi i løbet af det pågældende skoleår kommer til at indgå i 
nye samarbejdsrelationer i Ny Frederikssund kommune.
Skoleledergruppen fremlægger revideret forslag til visions- og målpapir, samt model til 
handleplan som der efterfølgende arbejdes videre med en udfyldelse af.
Flere af de stillede forslag vurderes at ligge implicit i det allerede skrevne eller er for 
specifikke i forhold til det generelle niveau i oplægget, hvorfor de ikke er tilføjet.

Økonomi
Da det formodes, at der ikke kan tilføres ressourcer til arbejdet holdes det inden for 
eksisterende ramme.

Bilag

- 15652 Åben Høringssvar

- 13967 Åben Høringssvar

- 15628 Åben Høringssvar

- 15627 Åben Høringssvar

- 15626 Åben Høringssvar

- 15625 Åben Høringssvar

- 15624 Åben Høringssvar

- 13362 Åben Oplæg

- 15737 Åben Model til handleplan

- 15594 Åben Høringssvar

- 13359 Åben Høringsbrev

Indstilling
At udvalget godkender det forelagte reviderede oplæg, og at udvalget orienteres om status 
for arbejdet umiddelbart inden udgangen af 2006.

Beslutning i Skole-, social- og sundhedsudvalget den 28-03-2006
Indstillingen godkendes, dog ændres i Mål (til og med skoleåret 2006/2007) pkt. 1 til 
"Skolerne skal som udgangspunkt rumme alle elever, dog således at de r...."

5. Åben - Skolernes normeringsplan 2006/2007
Sagsnr: 06/571 
Sagsansvarlig: conhau
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J.nr.: 17.02.00
Sagen afgøres i: Byrådet
Fraværende:
Afbud: Jens Timm Jensen

Sagsfremstilling
Normalundervisningen 1.-9. klasse
Elevtallet på 1.-9. klassetrin for kommende skoleår er 656 (677) elever, hvorfor der 
afsættes i alt 61.197 timer (63.156).
Tallet i parentes er det tilsvarende tal for indeværende skoleår.
10. klasse.
Der forventes tilmeldt omkring 40 (40) elever til 10. klasse heraf ca. 18 (17) elever fra 
Jægerspris samt 2-3 elever fra Bramsnæs. Normeringen er 2829 ti mer/ kl asse. Skolen kan 
afvikle klasserne med 4020 timer. Der afsættes timer til de to klasser 4020 timer (4020). 
Specialundervisning - §20.1-timer
Der afsættes specialundervisningstimer efter §20.1 - i alt 10.677 timer (11.057). 
Tale-/hørenormeringen indgår ikke i tallet, da denne funktion tidligere er overført til 
Børne-/ungerådgivningen.
§20.2-timer
Der afsættes specialundervisningstimer efter §20.2 til 5 (5) elever i alt 5.360 timer (5.360). 
Timerne finansieres delvist af amtet.
Anbragte plejebørn
Der forventes afsat 4.221 timer (4.556). Disse timer finansieres af anbringende kommuner. 
Der mangler pt. tilsagn fra alle kommuner.
Tosprogede elever
Ekstra tildeling på 112,5 timer pr. elev i alt 29 (27) elever = 3.263 timer (3.038)
28 (25) elever på Marbækskolen
0 (0) elever på Skuldelev Skole
1 (2) elever på Ferslev Skole
Til Marbækskolens modtageklasse afsættes der en lærerstilling.
Ved forrige års resursetildeling blev det indikeret, at man forventede at kunne nedlægge 
modtageklassen i skoleåret 2005/2006. Med tilgang af yderligere elever blev dette ikke 
muligt. Ultimo 2005/primo 2006 har vi igen modtaget flere elever til modtageklassen, 
hvorfor klassen opretholdes.
Ledelsestid
6.837 timer (6.837), ledelsestiden blev i 2005 udvidet i forbindelse med 
afdelingslederansættelser på Marbækskolen.
Anden skoletid
Der afsættes 25.240 timer (26.063). Disse timer dækker bl.a. skole-/hjemsamarbejde, 
teamsamarbejde, møder, pauser, klasselæreropgaver mv. Der er af denne pulje også taget 
timer ud til tale-/hørefunktionen.
Øvrige arbejdstimer
Tværkommunale projekter 2.410 timer (1.885). Ændringen skyldes ændring i antal af lærere 
med aldersreduktion.
Aldersreduktion
10 (7) lærere har anmodet om nedsættelse af arbejdstiden på grund af alder (over 60 år - 
175 timer pr. lærer).
Overarbejde
Der afsættes 0,5% af forrige års arbejdstimetal i alt 635 timer (661).
Besparelse
I normeringen er indregnet en besparelse på 1 stilling.
Folkeskoleforliget
Som konsekvens af folkeskoleforliget er derfra og med 2004/2005 tillagt 1,2 stilling. Dette 
indgik i budgetforhandling 2004.

Børnehaveklasserne
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Der afsættes uændret 5.486 timer til børnehaveklasselederne og 4.204 timer til 
børnehaveklassemedhjælperne.
Der oprettes fire børnehaveklasser med i alt 80 elever 
Eleverne fordeler sig således:
Marbækskolen - 43 elever 
Skuldelev Skole - 23 elever 
Ferslev Skole - 14 elever 
Antal klasser
Der oprettes på 1.-10. klassetrin 40 klasser (40) heraf en modtageklasse og derudover fire 
børnehaveklasser.
Det pædagogiske spillerum
Det kan på indeværende tidspunkt ikke oplyses, hvor stort det pædagogiske spillerum vil 
blive, da fordeling af timer mellem skolerne ikke er påbegyndt.
Antal lærerstillinger 
I alt 76,2 (76,8)
Efterskrift:
Skibby kommune har de senere år registreret at have flere og flere elever med svære 
læseproblemer og øvrige problemer. Disse børn har skolerne formået at rumme uden 
specielle muligheder for at støtte eleverne tilstrækkeligt.
Af økonomiske årsager og på grund af anmodning fra amtet og Børne- og 
Kulturchefforeningen om at visitere så få nye elever som muligt til amtets foranstaltninger i 
det kommende skoleår, har Skibby kommune kun visiteret én ny elev til amtets 
foranstaltninger i det kommende skoleår.
Imidlertid må vi konstatere, at vi har en gruppe elever på 5.-6. klassetrin med svære 
læsevanskeligheder, som det er yderst vanskeligt at tilgodese i den almindelige 
klasseundervisning. Derfor anmodes der om, at måtte beholde differencen mellem den 
udløste ressource fra indeværende skoleår og den udløste ressource for det kommende 
skoleår - i alt 0,6 stilling - til at bidrage til oprettelse af en læsegruppe for 4-6 elever. Med 
lærerkraft tilført fra amtets tale-/læseklasser i Oppe Sundby samt med yderligere ressourcer 
fra skolernes egne specialundervisningsressourcer opbygges dels et etårigt læsetilbud til 
denne gruppe af elever og samtidig udnyttes tilførslen af ekspertise udefra til at kvalificere 
den generelle læseindlæring på alle klassetrin. Oppe Sundby skole er positiv over for ideen 
og ser den samtidig som en form for pilotprojekt i forhold til det forestående arbejde på 
læseområdet i Ny Frederikssund kommune. Der forestår nærmere forhandlinger med Oppe 
Sundby skole om den konkrete organisering mv.
Det vil ikke være muligt for skolevæsenet at løfte opgaven selv uden tilgang af faglig 
ekspertise som det Oppe Sundby Skole kan byde på.
Lykkes det ikke at oprette dette tilbud kan det blive nødvendigt at søge amtet om at få 
visiteret endnu en elev til amtets skoletilbud og bibeholde de resterende elever i deres 
klasser.
Derfor anmodes samlet set om i alt 76,8 stillinger.

Økonomi
Uændret økonomi i forhold til budget 2006.

Bilag

- 15918 Åben Regneark

Indstilling
At tildeling er uændret i forhold til indeværende skoleår i alt 76,8 stillinger.

Beslutning i Skole-, social- og sundhedsudvalget den 28-03-2006
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At den foreslåede normering anbefales godkendt under forudsætning af en egentlig 
projektbeskrivelse på et læseprojekt senest til byrådets behandling af sagen. I beskrivelsen 
skal indgå formål, målgruppe og evt. mindre udgift til andre foranstaltninger, såfremt et 
læseprojekt ikke iværksættes.

6. Åben - Indeklima mv.
Sagsnr: 06/574 
Sagsansvarlig: conhau 
J.nr.: 82.19.00
Sagen afgøres i: Skole-, social- og sundhedsudvalget 
Fraværende:
Afbud: Jens Timm Jensen

Sagsfremstilling
På baggrund af klager fra forældre og lærere har Hedeselskabet foretaget målinger af 
indeklimaet og drikkevandet på Marbækskolen.
Det er konstateret, at luftskiftet i lokalerne er for lille til at fjerne kuldioxid tilstrækkeligt på 
årstider, hvor vinduerne ikke kan stå åbne. Forskning fra DTU viser, at indeklimaet har stor 
indflydelse på præstationsevnen.
Det er konstateret at drikkevandet pga. rørføringen ikke kan blive koldt nok til at det er 
indbydende at drikke.
Der foreligger rapporter fra Hedeselskabet. Disse gennemdrøftes den 24. marts på et møde 
mellem Hedeselskabet, skolen, teknisk forvaltning og skole-, social- og 
sundhedsforvaltningen.
Hedeselskabet har foreslået midlertidige tiltag til forbedring af indeklimaet, som skolen pt. 
følger.

Vurdering
Sagens konsekvenser kan pt. ikke vurderes.

Økonomi
Kan pt. ikke vurderes.

Bilag

- 15736 Åben Hedeselskabets rapport

- 15761 Åben Hedeselskabets rapport

Indstilling
At udvalget tager orienteringen til efterretning og at forvaltningen fortsat orienterer udvalget 
om sagen.

Beslutning i Skole-, social- og sundhedsudvalget den 28-03-2006
Godkendt indstillingen.
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7. Åben - Status sygedagpenge
Sagsnr: 06/386 
Sagsansvarlig: kirnoe 
J.nr.: 16.19.00
Sagen afgøres i: Skole-, social- og sundhedsudvalget 
Fraværende:
Afbud: Jens Timm Jensen

Sagsfremstilling
Til orientering 
Mål:
Gennemsnitlig varighed: under 25 uger 
Over 52 uger: under 5
Status for perioden 1. februar til 26. februar 2006
Beregningsuge Uge 05 Uge 06 Uqe 07 Uqe 08
Antal sager i alt 85 88 84 82
Gennemsnitlig 
varighed, uger 24,5 24,5 26,6 26,6

Over 52 uger 10 10 12 11
Opgjort i uae 08
Antal sager i kategori 1 (glatsager) 16 (opfølgning hver 8.uge)
Antal sager i kategori 2 (risikosager) 31 (opfølgning hver 4.uge)
Antal sager i kategori 3 (alvorlig sygdom) 5 (opfølgning hver 8. uge)
Antal sager der endnu ikke er visiteret 30 (opfølgning ikke fastlagt)

Bemærkninger:
Fortsat stagnation. Årets resultater indtil nu er ikke tilfredsstillende set i forhold til vores 
målsætning. Især er det bekymrende, at antallet af sager over 52 uger ligger stabilt.
Et gennemsnitligt sagsantal på 10 over 52 uger på årsbasis svarer til en udgift på kr. 1.732.64 
netto for kommunen.
At udviklingen stagnerer tilskrives især øget fokus på overholdelse af lovpligtige 
sagsbehandlingsskridt, hvilket er meget tidskrævende. Når fokus er rettet mod overholdelse al 
alle formelle regler, herunder formuleringer og henvisninger til korrekte retsregler, har dette 
sammenhæng med risikoen for at miste refusion i den periode, hvor de korrekte 
sagsbehandlingsskridt ikke er taget.
I de konkrete sager kan de lovbefalede sagsbehandlingsskridt af og til forekomme absurde, m< 
opfølgningsterminerne og de vurderinger, der skal finde sted i forbindelse hermed, skal under 
omstændigheder følges.
Som illustration vedlægges et eksempel som bilag.
Bilag: Et eksempel.
Et eksempel på absurditet er når der i en kategori 2 sag (opfølgning hver 4 uge) skal ske 
opfølgning ved personlig samtale eksempelvis den 22. marts.
Sagsbehandleren er vidende om, at borgeren skal til en speciallægeundersøgelse den 29. mart 
Efter gamle regler ville opfølgningen blive udsat til umiddelbart efter besøget hos speciallægen 
da man så ville kunne bruge den lægelige undersøgelse i opfølgningen. Efter den 1. juli 2006 s 
opfølgningen finde sted hver 4. uge ellers medfører det revisionsbemærkninger og risiko for 
mistet refusion. Samtalen tages derfor den 22. marts, hvor det blandt andet skal noteres i 
journalen, at lægelige oplysninger afventes, at den sygemeldte skønnes fortsat at opfylde 
betingelserne for at modtage sygedagpenge, at der ikke er ændringer i helhedsvurderingen, al 
der ikke er ændringer i opfølgningsplanen, at kategorien fortsat er 2. Hver vurdering skal 
begrundes.
Hvis sagsbehandleren havde god tid kunne sygemeldte indkaldes til ny samtale umiddelbart ef



Dagsorden Side 10 af 16

speciallægeundersøgelsen, men i hovedreglen vil næste samtale finde sted når der atter er 
forløbet 4 uger, da der er andre sager der skal følges op inden for de lovpligtige terminer. Mas 
viser lægeerklæringen, at sygemeldte godt kan raskmeldes eller at der kan iværksættes 
afklarende foranstaltninger men på grund af de stramme opfølgningsterminer er sagsforløbet 
forlænget med 2 uger, hvilket kan være 2 uger for meget. Desuden har sagsbehandleren spild 
tid på en i sagssammenhæng værdiløs opfølgningssamtale den 22. marts, da samtalen alene 
skulle tjene til, at formalia blev overholdt.

Indstilling
At ovennævnte tages til efterretning.

Beslutning i Skole-, social- og sundhedsudvalget den 28-03-2006
Har taget ovennævnte til efterretning.

8. Åben - Orientering vedr. ændringer i lov om aktiv socialpolitik, lov 
om aktiv beskæftigelsesindsats og intergration
Sagsnr: 06/644 
Sagsansvarlig: kirnoe 
J.nr.: 15.00.00
Sagen afgøres i: Skole-, social- og sundhedsudvalget 
Fraværende:
Afbud: Jens Timm Jensen

Sagsfremstilling
Til orientering
Forvaltningen fremsender til orientering ændringer i lov om aktiv socialpolitik, lov om aktiv 
beskæftigelsesindsats og integrationsloven. Forventet ikrafttræden den 1. april 2006. 
Orientering vedrørende nye refusionsregler for kontant- og starthjælp samt hjælp til 
revalidering.
Der er foreslået ændringer i den statslige refusionssats på kontant- og starthjælp fra de 
nuværende 50% uanset aktivitet til en aktivitetsbestemt refusionssats.
Hovedreglen i det nye forslag er, at der ydes 65% statsrefusion af kontant/starthjælpen i 
sager, hvor modtageren er aktiveret, mens der kun ydes 35%, hvis modtageren ikke er 
aktiveret.
Der vil blive fastsat nærmere kriterier for hvornår en person kan anses for at være i 
aktivering. Hovedreglen er, at betingelserne, som de er fastsat i lov om en aktiv 
beskæftigelsesindsats skal være opfyldt.
Vedrørende revalidering er der efter gældende regler 50% refusion af revalideringsydelse, 
men 65 % refusion af virksomhedsrevalidering og selvstændig etablering.
Efter det nye forslag ydes der 65% refusion af kontanthjælp til forrevalidender, 
revalideringsydelse, revalideringsbetingede udgifter og boligudgifter efter aktivlovens §64. 
Der ydes fortsat 65% ved virksomhedsrevalidering og selvstændig etablering.
En beregning for Skibby Kommune viser, at vi på årsbasis kan forvente en mindreindtægt på 
kr. 287.500 i mistede refusionsindtægter.
Ved beregningen er nuværende aktivitet lagt til grund.
Tabet af refusionsindtægter kan mindskes ved øget aktivitet. Det er endnu ikke beregnet 
hvor meget øget aktivitet vil koste.
Det vides heller ikke hvor stor en kompensation der vil blive ydet for øgede administrative 
omkostninger og for øget aktivitet.
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Det vides endnu ikke om de ændrede refusionsregler først træder i kraft lidt senere end 1. 
april 2006.
Orientering om risiko for at miste refusion ved manglende opfyldelse af lovpligtige 
sagsbehandlingsskridt og kommende krav til øget indsats 
Med lov om en aktiv beskæftigelsesindsats blev der indført stramme regler for 
opfølgningsterminer, indholdet af opfølgningen, dokumentation og overholdelse af formalia. 
Der er iværksat direkte visitationstilsyn fra Arbejdsmarkedsstyrelsen. Tilsynet er påbegyndt 
den 1. januar 2006. Hvis de foreskrevne sagsbehandlingsskridt ikke er overholdt i en sag 
mistes refusion i sagen for den periode, hvor der kan konstateres manglende overholdelse af 
reglerne.
Nye tiltag i form af sygeopfølgning og ekstra indsats overfor borgere, der har modtaget 
passiv hjælp igennem en længerevarende periode skønnes at medføre øgede administrative 
omkostninger, herunder omkostninger til dokumentation, og risiko for at miste statsrefusion. 
I lovforslaget foreslås det, at kommunen får pligt til at foretage sygeopfølgning i kontant- og 
starthjælpssager og at kontant- og starthjælpsmodtagere med længerevarende passiv 
forsørgelse, uden deltagelse i aktive tilbud, skal have deres sag vendt, grundigt gennemgået 
og sikres en aktiv indsats. Længerevarende defineres som 12 måneder.
De øgede udgifter til administration, dokumentation og aktivitet kan på nuværende tidspunkt 
ikke beregnes og forhandlinger om kompensation til kommunerne for de øgede udgifter er 
endnu ikke gennemført.
Risikoen for at miste refusion kan opstå ved ferie og sygdom i sagsbehandlergruppen, ved 
for lav normering og ved vanskeligheder med at få ledige sagsbehandlerstillinger besat.
Når lovforslaget er vedtaget fremsendes en ny orientering til udvalget.

Indstilling
at ovennævnte tages til efterretning.

Beslutning i Skole-, social- og sundhedsudvalget den 28-03-2006
Taget ovennævnte til efterretning.

9. Åben - Handicappolitikken
Sagsnr: 06/393 
Sagsansvarlig: kirnoe 
J.nr.: 00.01.00 
Sagen afgøres i: Byrådet 
Fraværende:
Afbud: Jens Timm Jensen

Sagsfremstilling
Byrådet godkendte den 17. december 2004 handicappolitikken for Skibby kommune og 
besluttede samtidig at der skulle foretages en evaluering af politikken i april 2006. 
Planen for handicappolitikken har været udsendt til høring hos:
Folkeoplysningsudvalget,
DSI
Ældre- og handicaprådet,
Der var ingen af ovennævnte parter, der havde yderligere bemærkninger eller forslag til 
ændringer.
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Indstilling
at ovennævnte plan for handicappolitikken godkendes.

Beslutning i Skole-, social- og sundhedsudvalget den 28-03-2006
Planen anbefales overfor byrådet.

10. Åben - Opfølgning af rapport fra Arbejdstilsynet af 30. januar 
2006
Sagsnr: 06/621 
Sagsansvarlig: kirnoe 
J.nr.: 87.07.00 
Sagen afgøres i: Byrådet 
Fraværende:
Afbud: Jens Timm Jensen

Sagsfremstilling
Arbejdstilsynet har den 30.januar 2006 fremsendt tilsynsrapport over konstaterede 
væsentlige problemer med risiko for stress og stressrelaterede lidelser ved arbejde i social 
og sundhedsforvaltningen. Tilsynsrapport, rapport over væsentlige problemer, samt 
høringssvar og vejledning om vold, trusler og ophidsede borgere er vedlagt som bilag. 
Rapporten har været drøftet med medarbejderne, lederne, sikkerhedsrepræsentanten, 
formand for sikkerhedsudvalget, forvaltningschefen, samt været forelagt 
sikkerhedsudvalget.
Arbejdstilsynet skal senest den l.maj 2006, have modtaget meddelelse om, hvordan og 
hvornår problemerne forventes løst.
Der foreslås følgende tiltag:
§ Genindføre ekstern supervision af voksenteam og børneteam,. Supervisionen vil være 3 
timer månedlig (ikke juli og august) og for grupperne hver for sig, anslået pris i alt kr. 
50.000,-

§ Der er foretaget en vurdering af ny lovgivnings belastning i arbejdet og det er vurderet at 
den øgede belastning svarer til 1 ny normering. Imidlertid vil vi i første omgang indstille at 
der kun foretages en opnormering på 7 timer ugentlig. Beløbet for 2006 på 39.000 foreslås 
taget på konto 06. På den måde kan timerne tillægges en allerede ansat medarbejder. Der 
iværksættes samtidig en nærmere vurdering af det samlede behov set i relation til kravene i 
ny lovgivning (bilag vedlagt)

§ At hver afdeling udarbejder oplæg til serviceniveau til politisk beslutning

§ At arbejdet med kvalifikations- og kompetenceprofiler fortsætter, mhp. individuelle 
kompetenceudviklingsplaner

§ At der igen rykkes for implementering af KMD- Secure, som tidligere er bevilget og via IT 
afdeling bestilt.

§ At sikre at sagsbehandling ved skranken mindskes markant da det giver uro for de 
nærmest siddende. Dette kan være enten ved flytning af skranken, flytning af de personer 
der er i de helt små kontorer eks. til IT kontorer når de bliver ledige, her bliver så små 
bufferkontorer til her og nu sagsbehandling.
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Bilag

- 16002 Åben Tilsynsrapport fra Arbejdstilsynet

Indstilling
At skole-, social og sundhedsudvalget anbefaler indførelse af ekstern supervision og at 
beløbet på kr. 50.000 søges taget over konto 06,
At udvalget anbefaler at normeringen i voksen afsnittet forhøjes med 7 timer ugentligt og at 
beløbet på kr. 39.000 søges taget over konto 06,
At udvalget anbefaler at der arbejdes videre med problemerne som skitseret og en egentlig 
uddybning for de enkelte afdelinger i forvaltningen indgår i tilbagemeldingen til 
Arbejdstilsynet. Denne tilgår udvalget.

Beslutning i Skole-, social- og sundhedsudvalget den 28-03-2006
Anbefaler indstillingen.

11. Åben - Forespørgsel om de økonomiske konsekvenser, når den 
ene ægtefælle kommer på plejehjem
Sagsnr: 06/621 
Sagsansvarlig: kirnoe 
J.nr.: 87.07.00
Sagen afgøres i: Skole-, social- og sundhedsudvalget 
Fraværende:
Afbud: Jens Timm Jensen

Sagsfremstilling
På udvalgets sidste møde blev der forespurgt om de økonomiske konsekvenser, når den ene 
ægtefælle kommer på plejehjem.
Forvaltningen har udarbejdet en oversigt over udgifter ved forskellige indkomstforhold. 
Nedennævnte eksempler er udarbejdet til infomøde i foråret 2005 på Nordhøj. 
Forudsætninger:
67,60 m2 bolig i ny/ombygget Nordhøj 4 i alle 3 eksempler:

A-indkomst årligt kr. 120.000,-
Formue kr. 65.000,-
Husleje pr.mdr. kr. 6.742,-
El/varme/vand/antenne kr. 620,-
Boligstøtte kr. 5.741,-
Samlet udgift kr. 1.620,-

2.

A-indkomst årligt kr. 200.000,-
Formue kr. 275.000,-
Husleje pr.mdr. kr. 6.742,-
El/varme/vand/antenne kr. 620,-



Dagsorden Side 14 af 16

IlB o lig s tø ttte IIkr. 4.241,-
|samlet udgift ||kr. 3.120,-
3.
A-indkomst årligt kr. 220.000,-
Formue kr. 1.850.000,-
Husleje pr.mdr. kr. 6.742,-
El/varme/vand/antenne kr. 620,-
Boligstøtte kr. 377,-
Samlet udgift kr. 6.984,-

Den situation som er gældende for den konkrete person er mest i lighed med 3. eksempel. 
Der er registreret en samlet formue på ca. 2,6 mill. på den ene ægtefælle og ca. kr. 
500.000,- på den anden ægtefælle. Det er den person med den højeste formue der har 
været på tale til plejehjem. Boligstøtte borgfalder helt ved formue på 2,0 mill.

Indstilling
at ovennævnte tages til efterretning.

Beslutning i Skole-, social- og sundhedsudvalget den 28-03-2006
Taget ovennævnte til efterretning.

12. Åben - Efterretningssager
Sagsnr: 06/647 
Sagsansvarlig: kirnoe 
J.nr.: 16.00.08
Sagen afgøres i: Skole-, social- og sundhedsudvalget 
Fraværende:
Afbud: Jens Timm Jensen

Sagsfremstilling
Ældre- og handicaprådet fremsender referat fra møde den 21. februar 2006.

Bilag

- 16175 Åben Ældre- og handicaprådet

Indstilling
At ovennævnte tages til efterretning.

Beslutning i Skole-, social- og sundhedsudvalget den 28-03-2006
Taget til efterretning.
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13. Åben - Formandens meddelelser marts 2006
Sagsnr: 06/648 
Sagsansvarlig: kirnoe 
J.nr.: 00.01.00
Sagen afgøres i: Skole-, social- og sundhedsudvalget 
Fraværende:
Afbud: Jens Timm Jensen

Sagsfremstilling
a.
Møde med amtsborgmesteren, omkring bulimi- og anereksi- problemet i kommunen.Der blev 
sat tid på at finde en løsning.

Beslutning i Skole-, social- og sundhedsudvalget den 28-03-2006
Taget ovennævnte til efterretning.

Bilagsoversigt

Punktnr. Tilgang Titel Reference

1 Åben april md. 2006 15976

1 Åben prognose apr. 2006 15977

2 Åben Skrivelse fra Teknisk forvaltning 16309

4 Åben Høringssvar 15652

4 Åben Høringssvar 13967

4 Åben Høringssvar 15628

4 Åben Høringssvar 15627

4 Åben Høringssvar 15626

4 Åben Høringssvar 15625

4 Åben Høringssvar 15624

4 Åben Oplæg 13362

4 Åben Model til handleplan 15737

4 Åben Høringssvar 15594

4 Åben Høringsbrev 13359

5 Åben Regneark 15918

6 Åben Hedeselskabets rapport 15736
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6 Åben Hedeselskabets rapport 15761

10 Åben Tilsynsrapport fra Arbejdstilsynet 16002

12 Åben Ældre- og handicaprådet 16175
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Jens Brogaard Jensen - Medlem

Kristian Moberg - Medlem

Hanne Kyvsgaard - Medlem

Jens Timm Jensen - Medlem

Birgit Bangshof Mortensen - Medlem

Annie Hansen - Medlem


